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مجلس از توسعه منطقه آزاد انزلی و تسریع در تکمیل راه آهن رشت-بندر کاسپین حمایت می کند
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الحاق اراضی به منطقه آزاد انزلی منجر به بهبود 
شرایط جذب سرمایه گذاران می شود

مجمع  مشترک  نشست  در  عباسی  اسدالله 
نمایندگان گیلان با دبیر مناطق آزاد کشور 
استان  و  انزلی  آزاد  منطقه  اینکه  بیان  با 
گیلان دارای ظرفیت خوبی به لحاظ افزایش 
کشورهای  به  مختلف  محصولات  صادرات 
است،  خزر  حاشیه  و  اوراسیا  اتحادیه  عضو 
منطقه  ظرفیت های  شکوفایی  کرد:  اظهار 
آزاد انزلی به رونق اقتصادی کمک می کند.

وی با تاکید بر لزوم توجه به تکمیل راه آهن 
رهبر  تأکید  به  باتوجه  گفت:  رشت-آستارا 
رئیس جمهوری  دیدار  در  انقلاب  معظم 
راه آهن  تکمیل  در  تسریع  بر  مبنی  روسیه 
مقرر  امر،  این  تحقق  راه  در  رشت-آستارا، 
شد از طریق تهاتر نفتی در سریعترین زمان 

ممکن این راه آهن به بهره برداری برسد.
راه  تکمیل  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
لازم  الزامات  از  یکی  را  رشت_آستارا  آهن 
افزود:  و  دانست  اقتصادی کشور  توسعه  در 
اقتصادی  مسیر  آهن،  راه  این  تکمیل  با 
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عوامل  اینکه  بیان  با  قاسمی  محمود  دکتر 
مختلفی در قد افراد موثر هستند، گفت: یکی از 
عوامل مهم در این زمینه شرایط داخل رحمی 
داخل  )توده  فیبروم  وجود  مثال  بطور  است، 
رحمی( موجب می شود که قد و وزن جنین 
کم شده و حتی برخی اندام های او تشکیل 

نشود.
وی با بیان اینکه عامل مهم و موثر دیگر دیر 
این زمینه ژنتیک افراد و اندازه قد والدین آنها 
از  برآیندی  افراد  قد  کلی  بطور  افزود:  است، 
اینگونه  آنهاست و فرمول آن هم  والدین  قد 
محاسبه می شود که قد پدر و مادر را با هم 
جمع کرده و تقسیم بر دو می کنند، نتیجه 
حاصل برای فرزندان پسر به اضافه ۶.۵ سانتی 
متر و برای فرزندان دختر منهای ۶.۵ سانتی 

متر در نظر گرفته می شود.
این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی 
اگر پدری  بطور مثال  کرمانشاه تصریح کرد: 
یک متر و ۸۰ سانتیمتر قد داشته باشد و مادر 
هم یک متر و ۶۰ سانتیمتر باشد، میانگین این 
دو می شود یک متر و ۷۰ سانتی متر، بنابراین 
فرزند پسر این خانواده حدود یک متر و ۷۶ 
سانتی متر قد خواهد کشید و فرزند دختر آنها 

نیز یک متر و ۶۳ سانتی متر خواهد شد.
قاسمی گفت: البته این فرمول کلی و تحت 
تاثیر عواملی از جمله بیماری های زمینه ای 
مانند دیابت، کم کاری تیروئید و نیز تحت تاثیر 

تغذیه و بلوغ زودرس تغییر خواهد کرد.
این فوق تخصص غدد کودکان افزود: در میان 
این عوامل تغذیه از نقش مهمی برخوردار است 
قد کودکان  افزایش  برای  توصیه می شود  و 
انواع میوه به  حتما از لبنیات و سبزیجات و 
میزان کافی در برنامه غذایی کودکان استفاده 

شود.
از جمله عوامل مهم دیگر در  قاسمی گفت: 
زمینه قد کشیدن کودکان، بلوغ زودرس است 

که تاثیرات به شدت منفی روی قد دارد.
وی افزود: هر سال بلوغ زودرس حدود شش 
تا هفت سانتیمتر قد کودکان را در بزرگسالی 
کوتاه می کند و برای همین به شدت والدین 
باید مراقب این موضوع بوده و کودکان را از 
هرآنچه که موجب بلوغ زودرس آنها می شود 
دور نگه دارند و با مشاهده علائم بلوغ زودرس 

در آنها به پزشک مراجعه کنند.
قاسمی گفت: در حال حاضر داروهایی وجود 
و  انداخته  تاخیر  به  را  بلوغ زودرس  دارد که 
از تاثیرات منفی آن بر روی قد جلوگیری می 

کند.
وی افزود: کمبود هورمون رشد هم عامل مهم 
در  و  است  افراد  شدن  قد  کوتاه  در  دیگری 
برخی کودکان بصورت ارثی ترشح این هورمون 
کم است که در این موارد هورمون رشد برای 

آنها تجویز می شود.

هر سال “بلوغ زودرس” 
۶ سانت قد را کوتاه 

دریای  اوراسیا،  عضو  کشورهای  به  گیلان 
خزر، قفقاز و آسیای میانه گشایش می یابد 
و به راحتی می توان در حوزه ترانزیت کالا و 
صادرات محصولات مختلف با موفقیت عمل 

کرد.
به اهمیت نقش گیلان در  با اشاره  عباسی 
حوزه توسعه صادرات دریا محور، بیان کرد: 
کریدور  رشت-آستارا،  آهن  راه  تکمیل  با 
شمال به جنوب و شرق به غرب، گیلان به 
تبدیل  کشور  در  دریامحور  صادرات  قطب 
و  تورم  کاهش  به  آوری  ارز  با  و  می شود 
صادرات  طریق  از  منطقه  اقتصادی  رونق 
عضو  کشورهای  به  استراتژیک  محصولات 

اوراسیا و حاشیه خزر کمک می کند.
وی افزود: الحاق اراضی به منطقه آزاد انزلی 
منجر به بهبود شرایط جذب سرمایه گذاران 

می شود.
نیز  کشور  آزاد  مناطق  عالی  شورای  دبیر 
در این جلسه با بیان اینکه باید از ظرفیت 

شورای اسلامی نیز در این جلسه اظهار کرد: 
نقش نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
توسعه مناطق  و  برنامه هفتم  قانون  اجرای 
آزاد کشور بسبار مهم و حائز اهمیت است 

که باید به آن توجه شود.
سید کاظم دلخوش با اشاره به ایجاد مناطق 
مصوبه  به  توجه  با  کشور  در  جدید  آزاد 
جدید دولت گفت: ایجاد مناطق آزاد جدید 
در نقاط مختلف کشور باید مورد بررسی و 
قرار  اسلامی  و مجلس شورای  توجه دولت 

گیرد.
وی با اشاره به مباحث مهم مطرح شده در 
نمایندگان  مجمع  و  گیلان  استاندار  دیدار 
آزاد  مناطق  عالی  شورای  دبیر  با  گیلان 
موجود  مشکلات  بحث  کرد:  بیان  کشور، 
محدوده  افزایش  نقل،  و  حمل  حوزه  در 
انزلی و جذب  آزاد  تردد خودرو در منطقه 
سرمایه گذار از جمله موارد مهم مطرح شده 

در این جلسه بوده است.

انزلی  آزاد  منطقه  ژئوپولتیکی  و  ترانزیتی 
نهایت بهره برداری شود، اظهار کرد: افزایش 
سرمایه گذار،  جذب  صادرات،  توسعه  و 
ایجاد اشتغال در منطقه و توسعه واحدهای 
در  مهم  اندازه ای  چشم  جمله  از  صنعتی 

خصوص منطقه آزاد انزلی است.
تشخیص  اعضا  با  رایزنی  از  محمد  سعید 
مصلحت نظام و شورای نگهبان در خصوص 
رفع برخی موانع در خصوص توسعه اراضی و 
محدوده منطقه آزاد انزلی خبر داد و گفت: 
در پنج سال گذشته لایحه افزایش محدوده 
زیست  حوزه  در  اشکالاتی  وجود  دلیل  به 
موافقت  مورد  کشاورزی،  اراضی  و  محیطی 
شورای  سپس  و  اسلامی  شورای  مجلس 
برگزاری  از  پس  که  نگرفت  قرار  نگهبان 
جلسات متعدد با شورای نگهبان و تشخیص 
مصلحت نظام در تلاشیم با یک وحدت رویه 
مشکلات و ایرادات موجود را برطرف کنیم.

نمایندگان گیلان در مجلس  رئیس مجمع 
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گیلان

سرپرست  دانا  بین  خدمت  مجتبی  سید 
معاونین  شورای  جلسه  در  رشت،  شهرداری 
برای  عمرانی  پروژه های  اهمیت  داشت:  اظهار 
این  با  زیرا  است،  زیاد  بسیار  شهرداری رشت 
کار نه تنها زمینه عمران و آبادانی شهر فراهم 
می شود بلکه اعتماد خوبی را بین شهروندان و 

مجموعه مدیریت شهری ایجاد می کند.
روند  در  تسریع  رشت  شهرداری  سرپرست 
اجرای پروژه میدان روگذر تقاطع غیرهمسطح 
میدان ولی عصر )عج( به میدان امام علی )ع( 
و پروژه تملک مسیر سعدی به سرگل و محور 
اقتصاد را هم خواستار شد و افزود: از آنجا که 
فقط تا ۳۱ شهریور برای جذب اعتبارات دولتی 
برنامه های  دارم  انتظار  بنابراین  داریم،  فرصت 
به  آن  مدت  کوتاه  حوزه های  در  شهرداری 

سرعت عملیاتی شود.
تامین  موضوع  اینکه  بیان  با  دانا  بین  خدمت 
اجرای  در  عنوان  هیچ  به  نباید  اعتبارات 
تصریح  سازد  وارد  خللی  عمرانی  پروژه های 
کرد: از شنبه هفته آتی برنامه نهضت آسفالت 

شهرداری رشت آغاز می شود.

در  رشت  شهرداری  اولویت  کرد:  اذعان  وی 
دو ماه آینده، اجرای پروژه های عمرانی است، 
بنابراین دیگر به هیچ عنوان قابل قبول نخواهد 
معطل  زمین  روی  همچنان  پروژه ای  که  بود 

بماند.
از  داشت:  بیان  رشت  شهرداری  سرپرست 
برای  که  دارم  انتظار  مدیران  و  معاونین 
تقاطع  پروژه  نظیر  عمرانی  پروژه های 
غیرهمسطح ولی عصر )عج( که تجهیز کارگاه 
اهمیت  گیرد،  انجام  وقت  اسرع  در  باید  آن 

بیشتری قائل شوند.
خدمت بین دانا به پروژه پارک ۵۰۰ هکتاری 
بزرگ  پروژه های  از  یکی  عنوان  به  لاکان 
این  داد:  ادامه  و  کرد  اشاره  رشت  شهرداری 
پارک از حیث تزریق مالی و اعتباری مشکلی 
ندارد و فاز اول آن باید در همان موعد زمانی 

تعیین شده تکمیل و به بهره برداری برسد.
پروژه های  از  نیز  را  اقتصاد  محور  پروژه  وی 
خواند  رشت  شهرداری  دار  اولویت  فوق العاده 
و با بیان اینکه مردم برای اتمام این پروژه از 
وعده  داشت:  اظهار  دارند،  انتظار  شهرداری 

تا  سرگل  به  سعدی  خیابان  پروژه  که  دادیم 
آخر امسال بازگشایی شود و باید هر طور که 

شده این امر تحقق پیدا کند.
از  کرد:  تصریح  رشت  شهرداری  سرپرست 
مدیران مناطق پنجگانه شهرداری رشت انتظار 
که  عمرانی  پروژه های  آینده  ماه  دو  در  دارم 
وظیفه اصلی شهرداری است را نادیده نگیرند 
زیرا  کنند،  تلاش  آن  رساندن  ثمر  به  برای  و 
مدیریت  عملکرد  و  کارنامه  عمرانی،  اقدامات 

شهری در طول دوره خدمت است.

اینکه  بر  تاکید  با  پایان  در  دانا  بین  خدمت 
مدیران  و  معاونین  اقدامات  و  برنامه ها  همه 
اساس  بر  می بایست  شهرداری  مجموعه  در 
زمانبندی در موعد مقرر خروجی مناسب داشته 
باشد، ابراز داشت: پروژه مسیر جدید سرچشمه 
شهرداری  خوب  عمرانی  پروژه های  جمله  از 
از  بود.  شهروندان  همیشگی  مطالبه  که  است 
طرفی این پروژه با تامین اعتبار سه میلیاردی 
که از محل منابع داخلی شهرداری انجام شد، 

پیشرفت فیزیکی خوبی دارد.

خدمت بین دانا خبر داد؛
امسالبازگشایی پروژه خیابان سعدی به سرگل تا پایان 

اباذری، دبیر  با حضور محمدعلی  ای   جلسه 
استان  موادمخدر  با  مبارزه  شورای هماهنگی 

گیلان و جمعی از اصحاب رسانه برگزار شد.
اباذری در خصوص کمیته های تخصصی اظهار 
کرد: در استان ها پنج کمیته اصلی که شامل 
کمیته مبارزه با عرضه مواد مخدر به ریاست 
فرهنگی  کمیته  استان،  انتظامی  فرماندهی 
بهزیستی  مدیرکل  مسئولیت  با  پیشگیری  و 
استان، کمیته درمان و حمایت های اجتماعی 
پزشکی،  علوم  دانشگاه  ریاست  مسئولیت  با 
مسئولیت  با  استان  قضایی  و  حقوقی  کمیته 
توسعه  کمیته  استان،  هر  مرکز  دادستان 
معاون  مسئولیت  با  مردمی  مشارکت های 

سیاسی امنیتی استانداری ها است.
مخدر  مواد  با  مبارزه  هماهنگی  شورای  دبیر 
گیلان با بیان اینکه ۲۰ دستگاه دولتی عضو 
شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان 
گیلان هستند، گفت: وجود معتادان متجاهر با 
شکل ظاهری خاص و عملکرد های ناشایست 

در شأن استان گیلان نیست.
و  نگهداری  مرکز  ایجاد  خصوص  در  اباذری 
درمان معتادان متجاهر اظهار کرد: با همکاری 
اداره کل بهزیستی گیلان، علاوه بر مرکز فعلی 
روستای  در  نفر   ۵۰ ظرفیت  با  که   ۱۶ ماده 
لاکان فعال است زمینی به مساحت ۶ هزار و 

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر گیلان تأکید کرد:

وجود معتادان متجاهر با شکل ظاهری خاص 
در شأن گیلان نیست

نشست شورای فنی دانشگاه علوم پزشکی 
سالاری  ارسلان  دکتر  حضور  با  گیلان 
گیلان،  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
همچنین  و  ستادی  مدیران  معاونین، 
و  بهداشت  مدیران شبکه های  از  تعدادی 
درمان شهرستان ها و رؤسای بیمارستان ها 
با محوریت افتتاح طرح های سلامت محور 

گیلان در هفته دولت برگزار شد.
با  نشست  این  در  سالاری  ارسلان  دکتر 
طرح های  قابل توجه  پیشرفت  به  اشاره 
کرد:  اظهار  گیلان،  نظام سلامت  عمرانی 
از طرح های  خوشبختانه تعداد ۲۷ پروژه 
پزشکی  علوم  دانشگاه  در  فنی  و  عمرانی 
جاری،  سال  دولت  هفته  برای  گیلان 

آماده افتتاح هستند.
وی با تأکید بر تسریع در اجرای طرح های 
ها،  پروژه  این  از  بهره برداری  و  عمرانی 
سلامت محور  عمرانی  پروژه های  افزود: 
پزشکی  علوم  دانشگاه  اجرای  دست  در 
چراکه  شوند،  گرفته  جدی  باید  گیلان 
تلاش  مستلزم  آن ها  به موقع  بهره برداری 

همه جانبه است.
گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
شرکت های  از  برخی  تعلل  به  اشاره  با 
قانونی  تعهدات  اجرای  در  پیمانکاری 
سلامت محور  عمرانی  طرح های  احداث 
با  قانونی  و  جدی  برخورد  گفت:  گیلان، 
دانشگاه  پایبندی  علیرغم  پیمانکارانی که 
پیمان  مفاد  اجرای  از  قانونی  تعهدات  به 
است  ضروری  و  لازم  می کنند،  استنکاف 

چراکه حقوق مردم، نباید تضییع شود.
شیفته  سه  بر  همچنین  سالاری  دکتر 
عمرانی  کارگاه های طرح های  فعال شدن 
قابل افتتاح  و...  درمانی  بهداشتی،  فنی  و 

در هفته دولت سال جاری تأکید کرد.
طرح های  از  برخی  اینکه  بیان  با  وی 
پزشکی  علوم  دانشگاه  فنی  و  عمرانی 
گیلان تقریباً نهایی شده، گفت: آن تعداد 
آماده شده  تقریباً  از طرح های عمرانی که 
اند، می توانند موقتاً به بهره برداری برسند 
به  خدمت  مسیر  در  احتمالی  نواقص  تا 

مردم، شناسایی و سریعاً رفع شود.
گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بهداشت  سازمان  اهدایی  تجهیزات 
جهانی را برای استان، بسیار مهم و نیازی 
ضروری دانست و تأکید کرد: باید فضای 
بهره برداری  جهت  طرح ها  این  فیزیکی 

سریعاً آماده شود.

۲۷ طرح سلامت محور 
در گیـلان آمــاده 

افتتاح هستند

 ۶۰۰ متر مربع برای ساخت مرکز وسیع تری 
جهت نگهداری از معتادان متجاهر با موافقت 
شهرداری  مالی  های  حمایت  و  شهر  شورای 
متجاهر  معتاد  نفر  پذیرش ۲۵۰  آماده  رشت 

می باشد.
دبیر شورای مبارزه با مواد مخدر تاکید کرد: 
طبق تاکید استاندار گیلان، کلیه دستگاه های 
به  شهریور  پانزدهم  تاریخ  تا  مکلفند  مرتبط 
به  متجاهر  معتادین  ارجاع  و  آوری  جمع 
مرکز جدید هستند و همه دستگاه به تناسب 
حوزه کاری خود می بایست کمال همکاری و 

مشارکت را بعمل آورند.
در  ادامه  در  اباذری  دیارمیرزا،  گزارش  به 
گفت:   ۱۶ ماده  مراکز  خدمات  خصوص 
نیروی  توسط  دستگیری  با  متجاهر  معتادین 
انتظامی و با حکم قضایی به این مرکز معرفی 

خواهند شد.
وی همچنین در خصوص مراکز ماده ۱۵ در 
رشت، اظهار کرد: ۲۰ مرکز از ۵۰ مرکز ماده 
۱۵ اشتان در مرکز استان قرار دارد و معتادین 

خود معرف را پذیرش می نمایند.

اباذری با اشاره به گرایش معتادان به مصرف 
عرصه  به  دستگاه ها  همه  ورود  مواد صنعتی، 

مبارزه با مواد مخدر را ضروری دانست.

مخدر  مواد  با  مبارزه  هماهنگی  شورای  دبیر 
به دانشگاه های  ارسال اطلاعیه  با  اظهار کرد: 
مختلف، مجموعه شورای هماهنگی مبارزه با 
مواد مخدر، حاضر به حمایت از پایان نامه های 
دانشجویان مقطع کارشناسی ارشد به مبلغ ۳ 
میلیون تومان و دانشجویان مقطع دکتری به 

مبلغ ۷ میلیون تومان می باشد.
مختلف  گروهک های  ایجاد  با  داد:  ادامه  وی 
منع  و  افغانستان  کشور  در  طالبان  سوی  از 
کشت خشخاش و صادرات مواد مخدر از نوع 
سنتی، معتادان به سمت مواد صنعتی تمایل 

پیدا کرده اند.
گویایی  تلفن  و  سامانه  خصوص  در  اباذری 
گفت:  مردمی  های  گزارش  دریافت  جهت 
حضور  از  گزارش  ارسال  برای  هموطنان 
تلفن  با شماره  معتادان در محلات می توانند 

۳۳۵۹۰۰۰۷-۰۱۳ تماس بگیرند.
مخدر  مواد  با  مبارزه  هماهنگی  شورای  دبیر 
برگزاری  برای  آمادگی  اعلام  با  استان گیلان 
مراسم گرامیداشت شهدا و جانبازان مبارزه با 
استان در رشت تصریح کرد: ۶۸  مواد مخدر 
شهید و ۲۰ جانباز مواد مخدر در گیلان داریم 
که با رایزنی انجام شده قبل از شروع ماه صفر 
مراسمی درخور شأن این شهدا و جانبازان با 

حضور خانواده های آنان برگزار خواهیم کرد.

و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
سرمایه  کرد:  اعلام  گیلان،  دستی  صنایع 
گذار پیشین کاروانسرای شاه عباسی )لات( 
بنا به دلایل شخصی امکان ادامه همکاری 
نداشته لذا، سرمایه گذار این بنای تاریخی به 

شخص دیگری محول شده است.
ولی جهانی در خصوص تغییر سرمایه گذار 
کاروانسرای شاه عباسی گفت: »سرمایه گذار 
سابق کاروانسرای شاه عباسی »لات« بنا به 
دلایل شخصی امکان ادامه همکاری نداشته 
بنای  این  سرمایه گذار  دلیل  همین  به  و 
تاریخی به شخص دیگری واگذار شده است.

و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
موضوع  رد  با  گیلان  استان  صنایع دستی 
فروش این کاروانسرا گفت: »با پیگیری های 
توسعه  صندوق  سوی  از  شده  انجام 
امور  احیا  و  فرش دستباف  صنایع دستی، 
فرهنگی  و  تاریخی  اماکن  از  بهره برداری 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت 
به  شاه عباسی  کاروانسرای  صنایع دستی، 

سرمایه گذار جدیدی واگذار شده است.
سوی  از  شده  دریافت  نامه  به  توجه  با  او 
تاریخی  »بنای  کرد:  اظهار  صندوق  این 
عمومی  مزایده  طریق  از  کاروانسرای لات 
در  قراردادی  طی  موسسه  این  طرف  از 
خصوصی  بخش  سرمایه گذار  به   ۹۴ سال 
بود  شده  واگذار  پارسا  سامانی  حسینعلی 
که با گذشت بیش از ۶ سال از تاریخ قرار 
داد سرمایه گذار اعلام کرد به دلایل شخصی 
امکان ادامه همکاری نداشته و فرد دیگری 

برای این منظور معرفی شد.
جهانی گفت: »بر اساس نامه یادشده، طی 
بررسی های حقوقی و فنی قرارداد فی مابین 
این موسسه و حسینعلی پارسا طی الحاقیه 
حق  واگذاری  و  مرمت  در  سرمایه گذاری 
بهره برداری بنای تاریخی کاروانسرای لات با 
کاربری خدماتی، رفاهی، بین راهی به آقای 

میرمحمد حسینی انتقال پیدا کرد.

تغییر سرمــایه گـذار 
کاروانسرای شاه عباسی

ضمن  کلاچای  شهردار  رشاد،  مهدی 
جایگاه  بر  تاکید  و  خبرنگاران  از  تقدیر 
در  خبرنگاری  حرفه  مهم  و  ارزشمند 
عرصه  افسران  را  خبرنگاران  اجتماع، 
جنگ نرم دانسته و کار آنان را بسیار مهم 

و حساس خواند.
شهر  اینکه  بیان  با  کلاچای  شهردار 
کلاچای پتانسیل های بسیار زیادی دارد، 
گفت: این شهر باید بیشتر به مردم استان 

شناسانده شود.
رشاد با بیان اینکه زیباترین پارک ساحلی 
واقع  را داریم که متاسفانه مظلوم  کشور 
شده است، افزود: مرمت و بازسازی پارک 
ساحلی از دو روز گذشته شروع شده و ما 
باید این پارک را به تمام استان و کشور 

بشناسانیم.
شهردار کلاچای با تاکید بر اینکه با روی 
با  از سرمایه گذاران استقبال کرده و  باز 
تمام تلاش خود را برای تسریع امور بکار 
تفریحی،  مجتمع  داد:  ادامه  گیریم،  می 
به  شمال  نگین  گردشگری  و  ساحلی 
پذیرا  به گرمی  و  دارد  نیاز  گذار  سرمایه 

خواهیم بود.
رشاد با بیان اینکه کلاچای پتانسیل بالا و 
نوار ساحلی زیبایی دارد، افزود: به زودی 
پروژه عمرانی در این شهر آغاز می شود.

از  مراسم  این  پایان  در  است  گفتنی 
خبرنگاران تقدیر به عمل آمد.

شهردار کلاچای؛
پارک ساحلی  کلاچای زیباترین 
کشور را دارد، امــا متـاسفانه 

مظلوم واقع شده است
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گیلان  رسانه های  و  مطبوعات  خانه  مدیر 
تفاهم نامه  انعقاد  نشست  حاشیه  در 
با  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  همکاری 
گیلان  استان  رسانه های  و  مطبوعات  خانه 
با تقدیر از دانشگاه علوم پزشکی گیلان به 
برای  درمانی  حمایتی-  بسته  تهیه  جهت 
اظهار کرد:  فعالان خبری  و  رسانه  اصحاب 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان با فراهم کردن 
همه  به  تفاهم نامه  این  انعقاد  جهت  زمینه 
خبرنگاران و اصحاب رسانه خدمتی ماندگار 

کرده است.
تفاهم نامه  اینکه  بیان  با  ابراهیمی  میلاد 
پزشکی  علوم  دانشگاه  فی مابین  همکاری 
گیلان و خانه مطبوعات و رسانه های استان 
در راستای ارج نهادن به خدمات خبرنگاران 
است، افزود: دانشگاه علوم پزشکی گیلان در 
اوج بحران کرونا و بحبوحه واکسیناسیون نیز 
با واکسینه کردن خبرنگاران به عنوان سربازان 
خط مقدم عرصه اطلاع رسانی، به نوعی قدردان 

زحمات این قشر پرتلاش بود.

جزئیات تفاهمنامه خانه مطبوعات و رسانه های گیلان با 
دانشگاه علوم پزشکی استان

دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل  یونسی،  حسین 
گیلان درباره آغاز فعالیت خطوط کشتیرانی 
منظم کانتینری در دریای خزر، گفت: مدت ها 
خطوط  فعالیت  و  راه اندازی  دنبال  به  است 
به  کشور  شمالی  بنادر  از  کشتیرانی  منظم 
در  بسیاری  مذاکرات  و  هستیم  آستاراخان 
این رابطه صورت گرفت و جلسات مستمری 

با شرکت کشتیرانی دریای خزر برگزار شد.
وی ادامه داد: شرکت کشتیرانی دریای خزر 
دارای ۲۳ فروند کشتی است و به همین دلیل 
شرکت  این  از  دریانوردی  و  بنادر  سازمان 
درخواست کرد تعدادی از کشتی های مربوطه 
به منظور تردد منظم در بخش کانتینری از 

بنادر شمالی کشور فعالیت کنند.
اشاره  با  گیلان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
از  کالا  صاحبان  اطمینان  و  اطلاع  مزیت  به 
زمان  در  مشخص  بنادر  در  کشتی ها  حضور 
بداند  بیان کرد: وقتی صاحب کالا  مشخص، 
که کشتی ها در تاریخ مشخصی در یک بندر 
مشخص حضور دارند، کالاهای صادراتی خود 
را از نقاط مختلف کشور به آن بنادر منتقل 
آن  تردد  کشتی،  وجود  از  که  چرا  می کنند 
اطمینان  مشخص،  زمان  در  کالا  صادرات  و 
و  بنادر  سازمان  مصوبه  به  یونسی  دارند. 
منظور  به  خزر  دریای  کشتیرانی  شرکت 
بنادر  از  کانتینری  لاینر  خطوط  راه اندازی 
تاکنون  افزود:  و  کرد  اشاره  کشور  شمالی 
وجود  شمالی  بنادر  در  لاینری  خط  چنین 
می شود  موجب  اتفاق،  این  و  است  نداشته 
و  باشیم  کالا  ترافیک  میزان  افزایش  شاهد 
به تبع آن امیدوار هستیم شرکت کشتیرانی 
دریای خزر نیز به تعداد کشتی های خود در 
این راستا اضافه کند. وی با اشاره به اینکه بر 
اساس جدول زمانبندی ارائه شده شاهد آغاز 
کانتینری  کشتیرانی  منظم  خطوط  فعالیت 
گفت:  هستیم،  خزر  دریای  شمالی  بنادر  از 
فعالیت خطوط لاینر کانتینری در ابتدای امر 
امیرآباد  انزلی،  بنادر  شامل  اصلی  بندر   ۳ از 
وجود  صورت  در  و  می شود  آغاز  نوشهر  و 
به  نیز  فریدون کنار  و  آستارا  بندر   ۲ کانتینر 

عنوان مبدا تردد اضافه می شوند.
مدیرکل بنادر و دریانوردی گیلان اعلام کرد: 
بنادر آستراخان، آکتائو و ماخاچ کالا به عنوان 
مقاصد خطوط لاینر کانتینری در نظر گرفته 

شده اند.

آغاز فعالیت خطوط کشتیرانی 
منظم کانتینری در دریای خزر 

وی با ابراز خرسندی از اقدام دانشگاه علوم 
پایداری  و  حفظ  جهت  در  گیلان  پزشکی 
سلامت خبرنگاران گفت: انتظار است اجرای 
مفاد این تفاهم نامه علاوه بر مرکز استان در 

همه شهرستان ها نیز اجرایی شود.
گیلان  رسانه های  و  مطبوعات  خانه  مدیر 
همه جانبه  آمادگی  از  ادامه  در  همچنین 
اصحاب رسانه و خبرنگاران استان به جهت 
گرایانه  مطالبه  و  مستمر  محتوای  تولید 
توسعه ای  شاخص های  ارتقای  جهت  در 
تأکید  سلامت  نظام  با  مرتبط  بخش های 

کرد.
ابراهیمی درباره خدمات مورد تفاهم دانشگاه 
مطبوعات  خانه  و  گیلان  پزشکی  علوم 
اساس  این  بر  داشت:  اظهار  گیلان  استان 
و  ویزیت  شامل  پزشکی  دندان  خدمات  به 
تعلق  تخفیف  درصد   ۲۵ ترمیمی،  خدمات 

می گیرد.
وی افزود: همچنین به خدمات آزمایشگاهی 
و رادیولوژی جهت بیماران سرپایی چه برای 

 افراد دارای دفترچه و چه برای افراد فاقد 
دفترچه ۵۰ درصد تخفیف تعلق می گیرد.

خدمات  و  ویزیت  اینکه  بیان  با  ابراهیمی 
آزمایشگاهی سالیانه برای مراجعین سرپایی 
در صورتیکه دارای دفترچه بیمه پایه باشند 
دارای فرانشیز رایگان است، افزود: خدمات 
در  بیمه  دفترچه  دارای  افراد  برای  بستری 
مراکز دانشگاهی شامل ۵۰ دردصد تخفیف 
خواهد بود و خدمات بستری برای افراد فاقد 
دفترچه بیمه در مراکز دانشگاهی ۲۰ درصد 

تخفیف است.
گیلان  رسانه های  و  مطبوعات  خانه  مدیر 
غربالگری  تست های  برای  اینکه  بیان  با 
اقدام  کشوری  دستورالعمل های  مطابق 
می شود، افزود: خدمات مشاوره روانشناسی 
با دفترچه بیمه ۵۰ درصد تخفیف، خدمات 
بیمه  دفترچه  فاقد  روانشناسی  مشاوره 
۲۵درصد تخفیف و خدمات ویزیت سالیانه 

شامل فرانشیز رایگان خواهد بود.

در  تا  شد  مقرر  جلسه  این  در  همچنین 
انقلاب  معظم  رهبر  بیانات  اجرای  راستای 
پیرامون جوانی جمعیت، خبرنگارانی که در 
آنان  فرزند  یا  و  کرده  ازدواج   ۱۴۰۱ سال 
متولد شده است، همسر و یا فرزند آنان نیز 
تحت پوشش این طرح حمایتی قرار گیرند.

مطبوعات  خانه  تفاهم نامه  مفاد  براساس 
گیلان با دانشگاه علوم پزشکی استان، ارائه 
خدمات حمایتی – درمانی منوط به داشتن 
معرفی نامه اصحاب رسانه اعم از خبرنگاران 
هنر،  اعتباری  صندوق  پوشش  تحت 
پایگاه های خبری،  مطبوعات،  خانه  اعضای 
داخلی،  مکتوب  نشریات  خبرگزاری ها، 
سراسری  منطقه ای،  نشریات  سرپرستان 
استان  مطبوعات  خانه  از  کثیرالانتشار  و 
دانشگاه  عمومی  روابط  مدیریت  به  گیلان 
علوم پزشکی گیلان جهت معرفی به مراکز 
تشخیصی  و  درمانی  بهداشتی،  آموزشی، 

دولتی تحت نظر دانشگاه خواهد بود.

مجمع  رییس  اباتری،  دلخوش  سیدکاظم 
در  صومعه سرا  نماینده  و  گیلان  نمایندگان 
فرهادی  عیسی  با  اسلامی،  شورای  مجلس 
سازمان  مدیرعامل  و  مدیره  هیأت  رییس 

منطقه آزاد انزلی دیدار و گفتگو کرد.
در این دیدار که با محوریت توسعه همکاری ها 
آهن  راه  اتصال  ملی  طرح  تکمیل  مسیر  در 
عیسی  گرفت،  صورت  انزلی  آزاد  منطقه  به 
فرهادی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با 
بیان اینکه اولین اولویت ما در حوزه زیرساختی 
اتصال منطقه آزاد انزلی به خط ریل سراسری 
به عنوان یک طرح ملی با منافع بین المللی در 
حوزه ترانزیتی است، اظهار داشت: علاوه بر این 
ایجاد درآمد ارزی و اشتغالزایی برای کشورمان 
از دیگر مزیتهای این اتصال ریلی خواهد بود. 
بنابراین افزایش هم افزایی نمایندگان گیلانی 
نهادهای  و  ربط  ذی  وزارتخانه های  مجلس، 
استانی الزامی ارزیابی می شود تا این طرح ملی 
در کمترین زمان ممکن به بهره برداری برسد.

توسعه  اهمیت  بر  همچنین  فرهادی  عیسی 
پهنه بندی صنعتی منطقه تأکید کرد و افزود: 
و  صنعتی  توان  رشد  و  اشتغالزایی  افزایش 
صادراتی منطقه آزاد انزلی وابسته به گسترش 

پهنه صنعتی است.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد تجاری- صنعتی 
انزلی، با تأکید بر استفاده از ظرفیت نمایندگان 
لوایح  و  طرح ها  در  اسلامی  شورای  مجلس 

تاکید رییس مجمع نمایندگان گیلان در دیدار با مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی؛
مجلس از توسعه منطقه آزاد انزلی و تسریع در تکمیل راه آهن

 رشت-بندر کاسپین حمایت می کند

سرپرست  دانا  بین  خدمت  مجتبی  سید 
شهرداری رشت اظهار داشت: در راستای 
و  شهری  معابر  زیرساختهای  بهبود 
ساماندهی ورودیهای شهر، اجرای عملیات 
گسترده بهسازی و روکش آسفالت محور 
تأمین سطوح عبور  با هدف  تهران  جاده 
تردد،  ایمنی  افزایش  مطلوب،  و  مناسب 
تسهیل در عبور و مرور وسایل نقلیه، رفاه 
حال شهروندان و مسافران آغاز و در حال 

انجام است.
سرپرست شهرداری رشت ضمن قدردانی 
شورای  مجلس  نمایندگان  حمایت  از 
پروژه،  این  اعتبار  تامین  جهت  اسلامی 
اذعان داشت: طی تفاهم نامه منعقد شده 
سازمان  و  رشت  شهرداری  مابین  فی 
راهداری و حمل و نقل جاده ای، عملیات 
آسفالت لاین رفت مسیر جاده تهران در 
حال اجرا می باشد و کاشت درختان بلند 
حد  محور،  این  میانی  رفیوژ  در  قامت 
فاصل میدان گیل تا باغ رضوان با عرض 
۴ متر و ۸۰ نیز بخشی از عملیات عمرانی 

این پروژه خواهد بود.

آغاز عملیات 
آسـفالـت 
جاده تهران تذکری  در  اباتری  دلخوش  کاظم  سید   

شفاهی با بیان اینکه برخی از دستگاه ها 
تصمیم  قانونگذاری  در  مجلس  جای  به 
مناطق  مورد  در  گفت:  می کنند،  گیری 
آزاد انزلی ۴ سال است که درگیر هستیم، 
نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  که  چرا 
گرفته  آن  از  ایراد   ۲ نگهبان  شورای  و 
اند؛ یکی بحث زیست محیطی و دیگری 

کاربری است.
مجلس  در  سرا  صومعه  مردم  نماینده 
یازدهم ادامه داد: اکنون مجمع تشخیص 
مصلحت نظام می گوید منطقه آزاد انزلی 
باشد،  داشته  بیشتر  هزار هکتار   ۵ نباید 
هزار   ۵۰۰ با  را  ماکو  که  صورتی  در 
هکتار تصویب کردیم، گویا اخیراً مجمع 
تشخیص هم متری کار می کند! این چه 

طرز برخورد است؟
مجلس  رئیسه  هیات  به  خطاب  وی 
لذا  هستید،  رئیسه  هیات  شما  گفت: 
نسبت  دستگاهی  هر  دهید  اجازه  نباید 
کند.  اظهارنظر  مجلس  مصوبات  به 
با  فقط  دولت  جلسه  اینکه  همچنین 
برگزار  مجلس  کمیسیون های  روسای 
مابقی  که  است  آن  معنی  به  می شود، 

مجلس یعنی هیچ.

انتقاد شدید دلخوش از ایرادات 
مجمع تشخیص مصلحت به طرح 

توسعه منطقه آزاد انزلی

نمایندگان  مجمع  همکاری  خواستار  مرتبط، 
تسریع  و  تسهیل  راستای  در  گیلان  مجلس 
در دست یابی به برنامه های توسعه ای و اهداف 

منطقه آزاد انزلی شد.
عزم  بر  اشاره  با  دلخوش  سیدکاظم  ادامه  در 
مجمع نمایندگان گیلان برای هر گونه حمایت 
آهن  راه  تکمیل  به  بخشیدن  سرعت  از  لازم 
توجه  با  کرد:  تصریح  کاسپین،  رشت-بندر 
جنوب،  و  شمال  کریدور  تجاری  موقعیت  به 
روسیه  و  چین  با  ما  اقتصادی  رابطه  توسعه 
برای کشور بسیار حایز اهمیت است، چرا که 
موجب توسعه فعالیت تولیدی در منطقه آزاد 
قضایی  کمیسیون  سخنگوی  می شود.  انزلی 
اهمیت  بر  تأکید  با  اسلامی  شورای  مجلس 
جذب سرمایه گذاران در این منطقه اضافه کرد: 
و  اوراسیا  در  مهم  تبادلات  در  راه آهن  وجود 

ایجاد اشتغال بسیار مهم است.
مجلس  در  گیلان  نمایندگان  مجمع  رییس 
شورای اسلامی در ادامه با حمایت از افزایش 
بین  در  گفت:  انزلی  آزاد  منطقه  محدوده 
از  آزاد  مناطق آزاد کشور، کوچکترین منطقه 
نظر محدوده منطقه آزاد انزلی است، بنابراین 
هدف ما تثبیت و توسعه حوزه فعالیت و ایفای 

نقش آن است.
شورای  مجلس  قضایی  کمیسیون  سخنگوی 
از  یکی  فرودگاه  اینکه  به  تأکید  با  اسلامی 
با  کرد:  اضافه  است  آزاد  مناطق  ملزومات 
فرودگاه  احداث  ظرفیت  وجود  به عدم  عنایت 
در منطقه آزاد انزلی، فرودگاه سردار جنگل به 
این محدوده اضافه شد و مزایای بسیاری برای 
استان خصوصاً از نظر گسترش پروازهای بین 
المللی و جذب گردشگر خارجی خواهد داشت.
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سخن نور

پیامبر اکرم )ص(
بنده با خوش اخلاقی به مقام 
روزه گیر شب زنده دار می رسد.

خبر

مردادماه  یکشنبه ۹  روز  در جریان جلسه 
۱۴۰۱، مجلس شورای اسلامی، نمایندگان 
مناطق  توسعه  لایحه  اصلاحات  با  مجلس 
آزاد تجاری - صنعتی انزلی به منظور رفع 

ایرادات شورای نگهبان موافقت کردند.
و  مدیره  هیأت  رییس  فرهادی  عیسی 
تصویب  خبر  بیان  با  سازمان  مدیرعامل 
افزایش محدوده منطقه آزاد انزلی از ۲۲۵۰ 
هکتار فعلی به ۸۶۰۹ هکتار اظهار داشت: 
براساس این مصوبه محدوده هایی که پیش 
منطقه  این  جزو   ۱۳۹۸ سال  تا  و  این  از 
بوده به این منطقه بازگشته و علاوه بر آن 
فرودگاه سردار جنگل رشت، شهرک های 
رشت،  رود  سپید  انزلی،  خمیران  صنعتی 
آزاد  به محدوده منطقه  نیز  و صومعه سرا 

انزلی الحاق شده است.
وی با بیان اینکه براساس مصوبه مجلس نام 
و برند منطقه آزاد انزلی تثبیت شده و این 
نام براین منطقه خواهد ماند، تصریح کرد: 
براساس مصوبه مجلس پهنه های صنعتی 
سازمان از حدود ۶۰ هکتار کنونی به بالغ 
بر ۹۰۰ هکتار افزایش می یابد و در عین 

تردد خودروهای پلاک منطقه آزاد انزلی برای کلیه شهروندان 
گیلانی مهیا می شود

چوک

گفتم غم تو دارم گفتا غمت سرآید
گفتم که ماه من شو گفتا اگر برآید
گفتم ز مهرورزان رسم وفا بیاموز
گفتا ز خوبرویان اینکار کمتر آید

حافظ

و  ویراستار  مترجم،  گیلانی  سمیعی  احمد   
ایسنا  با  گفت وگو  در  پیشکسوت  نویسندۀ 
ابتهاج  امیرهوشنگ  شعر  ویژگی های  دربارۀ 
)هـ. ا. سایه( و در پی درگذشت این چهرۀ فقید 
هوشنگ  شعرهای  کرد:  بیان  فارسی  ادبیات 
ابتهاج هم سیاسی بود و هم غنایی؛ یعنی در 

بین غنایی و سیاسی رفت وآمد می کرد.
او در عین حال معتقد است که رنگ غنایی 
و گفت:  است  نمایان  آثار »سایه«  در  بیشتر 
او  با  و  بود  شهریار  از  متاثر  ایشان  واقع،  در 
حشر و نشر داشت. شعرهای شهریار را خوب 
می پسندید و هنر شهریار را درک می کرد. ولی 
بعد که پرورش پیدا کرد، استقلال سبک پیدا 
از شهریار داشت،  تاثیری که  آن  یعنی  کرد؛ 

فقط در زمینۀ غنایی بود.
مدیر گروه ادبیات معاصر فرهنگستان زبان و 
ادب فارسی افزود: ایشان هرچند که از اعضای 
وفادار حزب سیاسی بود اما خیلی در مجامع 
سیاسی ظاهر نمی شد. از این نظر، تا حدی به 
)عبدالحسین( نوشین شباهت داشت. نوشین 
هم گرچه در حزب سمت داشت ولی بیشتر 
خیلی  و  می پرداخت  خود  هنری  کارهای  به 
بیشتر  و  نمی شد  ظاهر  سیاسی  مجامع  در 
هم  »سایه«  می پرداخت؛  هنری خود  کار  به 
این طور بود. کار هنری »سایه« در عین حال 
که به شدت رنگ غنایی داشت، سیاسی هم 
بود؛ یعنی هم غنایی بود و هم سیاسی. از این 
دست شاعران در فرانسه بسیار دیده می شوند.

کرد: من  بیان  گیلانی سپس  احمد سمیعی 
با خواندن اشعار ابتهاج این نظر را پیدا کردم 
که می توان گفت ایشان واقعاً شاعر غنایی بود؛ 
منتها نه تنها با جهان سیاست بیگانه نبود بلکه 

آشنا هم بود.
شعرهای  ازجمله  را  »سایه«  شعرهای  او 
و  کرد  معرفی  خود  زمان  اول  طراز  شاعران 
شاملو،  مثل:  شاعرانی  طراز  در  ابتهاج  گفت: 
اخوان، سپهری و فرخ زاد بود. یکی از افتخارات 
فرهنگ و ادبیات ایران، ابتهاج بود که اشعارش 
می کنم  فکر  و  خواندنی ست  و  زنده  هنوز 

ماندگار هم باشد.
قالب  دربارۀ  همچنین  فرهنگی  چهرۀ  این 
»سایه«  کرد:  بیان  ابتهاج  هوشنگ  شعری 
اما  بیشتر به قالب های سنتی گرایش داشت 
نبود؛  سنتی  و  بود  تازه  شعرهایش  مضمون 
هستند.  موردپسند  و  امروزی  که  مضامینی 
بنابراین، شعر او امروزی است. گویی که ممکن 
است در قالب سنتی باشد ولی از نظر محتوا، 

شعریت و مضمون کاملًا امروزی است.

سمیعی گیلانی: 
ابتهاج با هر کسی نمی جوشید

سیاسی بود و نبود!

شاعر  ابتهاج  هوشنگ  درگذشت  از  بعد 
معاصر، درب خانه قدیمی او که امروز جزو 
برای  است،  تهران  سیمان  کارخانه  املاک 
مدت محدودی به روی علاقمندان باز شد.

رنگ  قرمز  آجرهای  با  طبقه  دو  خانه ای 
اکنون  بوده ولی  زمانی محفل شاعران  که 
شده  سیمانی  شرکت  یک  دفتر  به  تبدیل 
است.احمد علوی رئیس کمیته گردشگری 
تهران  در  و میراث فرهنگی شورای شهر 
پاسخ به سوال خبرنگار فارس، در خصوص 
اینکه چرا مالکیت خانه هوشنگ ابتهاج به 
عنوان چهره شاخص ادبیات معاصر کشور 
و  است  سیمان  شرکت  یک  اختیار  در 
شهرداری برای خرید آن اقدامی نمی کند، 
گفت: خانه ابتهاج که مربوط به اوایل دوره 
خیابان  حوالی  در  و  می شود  دوم  پهلوی 
آبان   ۲۶ تاریخ  در  و  شده  واقع  فردوسی 
به  ایران  ملی  آثار  از  یکی  به عنوان   ۱۳۸۷

ثبت میراث فرهنگی رسیده است.
در  را  خانه  این  اینکه  به  اشاره  با  وی 

پیشنهاد تبدیل خانه سایه به »خانه موزه آثار شعرای معاصر«

حال الحاق فرودگاه ظرفیت و فرصت قابل 
مرزی  برون  مراودات  توسعه  برای  توجهی 

سازمان اعطاء خواهد نمود.
با  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  مدیرعامل 
قدردانی از نقش محوری مساعی ارزشمند 
جمهور  رییس  مشاور  محمد  سعید  دکتر 
همکاران  و  آزاد  مناطق  شورایعالی  دبیر  و 
در  لایحه  این  تصویب  و  تهیه  در  ایشان 
همین  در  کرد:  اضافه  مجلس،  و  دولت 
راستا هماهنگی و حمایت استاندار و مجمع 
نمایندگان استان گیلان بیانگر عزم جدی 
همه مسئولین و صاحب نظران گیلانی در 
راستای ریل گذاری توسعه استان در عرصه 
نمایندگان  مثبت  رأی  از  و  است  فراملی 
ساز  زمینه  که  اسلامی  شورای  مجلس 
ایفای نقش واقعی این منطقه در معادلات 
در  ویژه  به  کشورمان  المللی  بین  و  ملی 
خواهد  اوراسیا  حوزه  کشورهای  با  ارتباط 

بود؛ باید قدردانی نمود.
محدوده  افزایش  با  اینکه  بیان  با  وی 
های  حوزه  بر  علاوه  انزلی،  آزاد  منطقه 
این  راهبرد  صنعتی؛  و  تجاری،ترانزیتی 

سازی  صنعتی  و  تجاری  به  سازمان 
در  استان  و شیلاتی  محصولات کشاورزی 
بازارهای اوراسیا نیز گسترش پیدا می کند، 
گفت: از سوی دیگر تمکین به تبصره های 
به ویژه شرح وظایف سازمان به  پنج گانه 
صادرات  منطقه  به  منطقه  تبدیل  منظور 
کشورهای  کالایی  مبادله  قطب  و  محور 
منطقه، در دستور کار سازمان قرار خواهد 

گرفت.
افزایش  براینکه  تصریح  با  فرهادی  عیسی 
رفع  زمینه  انزلی  آزاد  منطقه  محدوده 
صنعتی  شهرک  برای  آمده  پیش  مشکل 
ناحیه سه منطقه خواهد شد، تأکید نمود: 
با این مصوبه تردد خودروهای پلاک منطقه 
گیلانی  شهروندان  کلیه  برای  انزلی  آزاد 

مهیا می شود.
شورای  مجلس  نمایندگان  است  گفتنی 
اسلامی با اصلاحات کمیسیون اقتصادی در 
خصوص لایحه توسعه منطقه آزاد تجاری- 
صنعتی انزلی با ۱۶۸ رأی موافق، ۱۶ رأی 
مخالف و ۱۵ رأی ممتنع از مجموع ۲۳۸ 

نماینده حاضر در جلسه موافقت کردند.

سال های گذشته کارخانه سیمان بازسازی 
و تملک  کرده و به همین جهت نیازی به 
نیست،  تهران  شهرداری  سوی  از  تملک 
کارخانه  این  مسئولان  اگر  داشت:   ابراز 
بهتر  باشد،  داشته  را  ملک  واگذاری  قصد 
است، که رئیس بنیاد مستضعفان برای نگه 
داری و بهره برداری با شهرداری تهران وارد 
همکاری  تفاهم نامه  یک  تا  شده  مذاکرده 
کمیته  رئیس  شود.  نوشته  زمینه  این  در 
گردشگری و میراث فرهنگی شورای شهر 
توجه  با  ابتهاج  خانه  داد:  پیشنهاد  تهران 
خانه  به  تبدیل  موجود،  ظرفیت های  به 
شهرداری  شود.  معاصر  شعرای  آثار  موزه 
تهران با همکاری سازمان میراث فرهنگی 
و گردشگری طی سال های گذشته توانست 
تعداد زیادی از خانه های قدیمی تهران را 
بنای  یک  هیأت  به  را  آنها  و  کند  تملک 
که  بناهایی  درآورد؛  تاریخی  ارزشمند 
و  است  تهرانی  شهروندان  میزبان  امروزه 
فضای کهن و قدیمی تهران را زنده میکند؛ 

خانه  تا  گرفته  آل احمد  جلال  خانه  از 
خانه  تا  اتحادیه  خانه  اعتصامی؛  پروین 

تاریخی شهید مدرس.
این خانه ها و عمارت های قدیمی در طول 
یک دهه گذشته، بیش از پیش مورد توجه 
مدیریت شهری قرار گرفته تا خون تاریخ 
جریان  در  فرتوت  شهر  این  رگ های  در 
باشد و تهران هویت گذشته اش را بازیابد.

هاست  خانه  این  از  یکی  هم  ابتهاج  خا 
این  دارد،  قرار  تهران  منطقه۱۲  در  که 
به  و  دارد،  تاریخی  ویژه  شرایط  منطقه 
تقسیم  و جنوبی  و شمالی  تاریخی  ۳زون 

شده است.
شامل  که  منطقه  این  تاریخی  زون  در 
ناصری  حصار  از  بخشی  و  صفوی  حصار 
آن  نوسازی  برای  تهران  شهرداری  است، 
گردشگری  و  فرهنگی  میراث  سازمان  با 
هماهنگی های لازم انجام داده و بسته ای 
درنظر  منطقه  آن  شرایط  با  متناسب 

گرفته است.

نماینده مردم  مهرداد گودرزوند چگینی، 
شورای  مجلس  در  رودبار  شهرستان 
اسلامی با مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 

گیلان دیدار و گفتگوکرد.
ضمن  دیدار  این  در  چگینی  گودرزوند 
قدردانی از اقدامات جهادی صورت گرفته 
توسط توسط شرکت آب منطقه ای گیلان 
برای تأمین و مدیریت آب کشاورزی در 
با  داشت:  اظهار  جاری،  زراعی  سال 
و  زراعی  سال  مردم  و  مسئولین  همدلی 

آبیاری موفقی را پشت سر گذاشتیم.
درخواست های  پیگیری  با  ادامه  در  وی 
مردمی حوزه انتخابیه خویش، بر فعالیت 
جمله  از  رودبار  آب  عمرانی  پروژه های 
تسریع در روند ساخت پروژه سد مخزنی 
عملیات  شروع  همچنین  و  دیورش  سد 
به  از سد دیورش  آبرسانی  پروژه  اجرایی 

شهرستان رودبار تأکید کرد.
گیلان  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
بر تسریع  تأکید  این دیدار ضمن  نیز در 
در  دیورش  مخزنی  سد  اجرایی  عملیات 
شهرستان رودبار گفت: با بهره برداری از 
این سد مخزنی به عنوان یکی از مهمترین 
شهر   ۵ مردم  رودبار،  عمرانی  پروژه های 
و  منجیل  رودبار،  آباد،  رستم  )توتکابن، 
از  این شهرستان  روستای  و ۲۸  لوشان( 
آب شرب با کیفیت برخوردار خواهند شد.

آبیاری موفقی را 
پشت سر گذاشتیم

اینکه  به  اشاره  با  موسوی  علی  سید   
گیلان ۲۳۸ هزار هکتار اراضی شالیزاری 
به  شالیزارها  درصد   ۹۷ گفت:  دارد، 

مرحله خوشه دهی رسیده است.
هزار   ۲۰ تاکنون  اینکه  بیان  با  وی 
استان گیلان  اراضی شالیزاری  از  هکتار 
برداشت شده است، اضافه کرد: بر اساس 
کشاورزان  به  شده  انجام  توصیه های 
اراضی  این  از  هکتار  هزار   ۱۶ تاکنون 
است.  شده  برداشت  مکانیزه  صورت  به 
جهاد  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون 
به  اشاره  با  ادامه  در  گیلان  کشاورزی 
آن  ادامه  و  گذشته  روزهای  بارش های 
افزود:  چهارشنبه  روز  وقت  اواخر  تا 
برای  خسارتی  بارش ها  این  خوشبختانه 

مزارع در پی نداشته است.
برای  باید  شالیکاران  اینکه  بیان  با  وی 
ورس  از  اعم  خسارت  بروز  از  جلوگیری 
آب  عبور  محل  شالیزارها  خوابیدگی  و 
با توجه  ادامه داد:  باز بگذارند،  را  مزارع 
ظهور  امکان  زمین  رطوبت  افزایش  به 
از  کمک  با  لذا  دارد  وجود  برنج  بلاست 
کارشناسان  همچنین  و  ترویج  مراکز 
جهاد کشاورزی اقدام به سم پاشی مزارع 

خود کنند.

برداشت ۲۰ هزار هکتار 
از شالیزارهای گیلان


